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A szegedi SBO-n már
trópusi betegségekkel is
találkoztak

LAPSZEMLE  2019.07.10  FORRÁS: MAGYARNEMZET.HU

Felméréseik szerint az SBO-n jelentkező páciensek
nagyjából harmada nem szorul sürgősségi ellátásra.

Kiszáradás, keringési zavarok és stroke miatt kerülnek

kánikula idején a legtöbben sürgősségi betegellátó
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osztályokra, amelyeknek azonban válsághelyzetekben

is helyt kell állniuk. A szegedi SBO-n dolgozók már több

ilyen helyzetben bizonyítottak, miközben az ország többi

sürgősségi osztályához hasonlóan továbbra is nagy

számban kell ellátniuk olyan eseteket, amelyeket a

háziorvosoknál vagy a szakrendelőkben is kezelni

lehetne. Közben pedig már az olyan kihívásokkal is

lassan napi szinten meg kell birkózniuk, mint a

klímaváltozás nyomán megjelenő speciális betegségek

kezelése - írja a magyarnemzet.hu.

...

Miközben az SBO első emberével, Pető
Zoltán docenssel végigmegyünk a kánikula ellenére –

vagy éppen azért – fél gőzzel működő SBO-n, azt is

megtudjuk tőle: nem a migráció és a röszkei csata volt

az egyetlen, ami speciális kihívás elé állította a 2014

júniusában átadott szegedi sürgősségi osztályt, ahol az

elmúlt években már több mint 180 ezer, szerencsére

többségében békés beteg fordult meg. Volt már, hogy

egyszerre 29 vegyi égettet hoztak a mentők, de volt már

itt kanyaró-, sőt ebolagyanús beteg is.

– Itt nem csak „egyszerű” betegellátás zajlik, az élet

gyakran állít minket különleges kihívások elé, ezért a

sürgősségi osztályoknak a tömeges eseményekre,
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katasztrófákra is fel kell készülniük – magyarázza Pető

Zoltán. – Krízishelyzetekben ezen a részen alakítunk ki

egy külön részleget azoknak a betegeknek, akik

hagyományos sürgősségi ellátásra szorulnak – mutatja

a docens a sárga színnel jelölt folyosót, de hozzáteszi: a

tapasztalatuk az, hogy ilyenkor a váróban lévő betegek

50-60 százaléka magától elmegy, ami mutatja, hogy

nem feltétlenül szorult sürgős ellátásra.

Felméréseik szerint általában pácienseik nagyjából

harmadára igaz, hogy a háziorvosnál vagy a

szakrendelőben is megkaphatnák a szükséges kezelést.

Sokan nincsenek tisztában azzal, hogy a sürgősségi

osztályon nem kell mindenkit azonnal ellátni, de azzal

sem, hogy pontos diagnózist sem feltétlenül kell itt

kapni. A sürgősségi osztályon a vizsgálatokat követően

az a legfontosabb döntés, hogy hazamehet-e a beteg

vagy kórházban kell maradnia. Erről viszont itt minden

esetben szakorvos és nem rezidens dönt –

hangsúlyozza Pető Zoltán. S miközben végigjárjuk az

SBO-t, magunk is meggyőződünk arról, hogy a

sürgősségikre jellemző zsúfoltságnak bizony sokszor a

tájékozatlanság az oka.

További részletek a cikkben.

SÜRGŐSSÉGI ELLÁTÁS  SBO
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